

Qalaa reports revenues of EGP 9.3 billion in FY17, up 22% y-o-y owing to favorable economic trends with its subsidiaries' strong positions driving improved top-line performance at TAQA Arabia and Tawazon and increased competitiveness at ASCOM's mining subsidiaries; FY17 EBITDA sees a 56% y-o-y increase. ERC is scheduled to begin production in 2019

Net loss after minority interest records EGP 4.7 billion driven primarily by EGP 4.3 billion in what management expects to be the final round of significant impairments, as well as by EGP 434.1 million in losses from discontinued operations

Qalaa Holdings, a leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, formerly Citadel Capital), released today its consolidated financial results for the year ending 31 December 2017, reporting revenues of EGP 9.3 billion, up 22% y-o-y on the back of strong growth from its energy subsidiaries, TAQA Arabia and Tawazon, as well as ASCOM, its operational platform in the Mining sector. Qalaa booked a net loss of EGP 4.7 billion in FY2017, driven primarily by EGP 4.3 billion in impairments booked during the year, which management expects to be the final round of significant impairments, as well as by EGP 434.1 million in losses from discontinued operations.

“Qalaa’s full-year results reflect the ongoing transformation across our portfolio companies, with several platforms gearing-up for a new growth phase,” said Qalaa Holdings Chairman and Founder Ahmed Heikal. “Solid operational performance saw us deliver a 22% increase in our top-line to EGP 9.3 billion as energy, mining, cement and transportation plays continued to capitalize on the prevailing economic trends and turn new market dynamics into growth opportunities and avenues to create shareholder value.”

“We’re also pleased to announce that Qalaa has reached a restructuring agreement for the Egyptian Refining Company with all stakeholders, including lenders, co-shareholders, and contractors to ensure timely project completion. Qalaa is currently exploring options to potentially increase its indirect ownership stake in this mega project, which will not only transform our company but is also a strategic asset for the Egyptian economy,” Heikal added.

Qalaa recorded substantial growth at the EBITDA level to reach EGP 769.1 in FY17, up 56% y-o-y, with growth being driven by Qalaa’s mining, cement and agrifoods sectors. Meanwhile, major impairments during FY17 included EGP 3.2 billion booked for Africa Railways (RVR), which also added EGP 224.0 million in losses from discontinued operations. Management expects this to be the final round of significant impairments.

On a quarterly basis, revenues grew by 2% y-o-y to EGP 2.5 billion in 4Q17 while impairments and interest expenses weighed down on Qalaa’s bottom-line, resulting in a net loss of EGP 1.3 billion in 4Q17.

“Thanks to a courageous reform program, Egyptian businesses are benefiting from newly found competitiveness and Qalaa’s platforms are now ideally positioned to deliver returns and capitalize on new market dynamics,” said Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director Hisham El-Khazindar.

“These favorable developments that have validated our investment thesis and are affecting all our portfolio companies, along with ERC’s start of production which is earmarked for 2019, leave us confident that 2017 was an inflection point for Qalaa and that 2018 and beyond will witness further improvement in our financial results leading to a positive bottom-line in 2019. We also continue to push forward with our portfolio restructuring strategy, whether through asset sales or initial public offerings, having exited our investment in garment manufacturer DICE through an IPO on the Egyptian Exchange, divested from ASEC Djelfa, and most recently, signed an SPA to exit Designopolis Mall through the sale of our stake in Bonyan in 2Q18,” El-Khazindar concluded.

Qalaa Holdings’ full business review for FY/4Q2017 and the financial statements on which it is based are now available for download on ir.qalaaholdings.com.

—Ends—

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your computer, tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

Forward-Looking Statements

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes “targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as “may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties.

For more information, please contact

Ms. Ghada Hammouda
Chief Marketing and Sustainability Officer
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com
Tel: +20 2 2791-4439
Fax: +20 22 791-4448
Mobile: +20 106 662-0002
Twitter: @qalaaholdings



القلعة ترصد نمو الإيرادات بمعدل سنوي ٢٢% لتبلغ ٩,٣ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧ مع ارتفاع الأرباح التشغيلية بمعدل سنوي ٥٦% بفضل إجراءات الإصلاح الجريئة التي مر بها الاقتصاد المصري وقوة مراكز شركاتها والتي أثمرت عن نمو إيرادات شركتي طاقة عربية وتوازن في قطاع الطاقة مع ارتفاع القدرة التنافسية لشركة أسكوم في قطاع التعدين. وبدء تشغيل مشروع الشركة المصرية للتكرير خلال عام ٢٠١٩

الشركة تكبد صافي خسائر بقيمة ٤,٧ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧، نظرًا لتسجيل تكاليف اضمحلال بقيمة ٤,٣ مليار جنيه مصحوبًا بتسجيل خسائر من العمليات غير المستمرة بقيمة ٤٣٤ مليون جنيه في نفس الفترة. ولا تتوقع الإدارة أن تشهد الفترة القادمة أية اضمحلات ضخمة أخرى

أعلنت اليوم شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) – وهي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية – عن النتائج المالية المجمعة للفترة المالية المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠١٧، حيث بلغت الإيرادات ٩,٣ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧، وهو نمو سنوي بمعدل ٢٢% بفضل نمو إيرادات شركتي طاقة عربية وتوازن في قطاع الطاقة، وكذلك الأداء القوي لشركة أسكوم التابعة للقلعة في قطاع التعدين. وتكبدت الشركة صافي خسائر بقيمة ٤,٧ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧، نظرًا لارتفاع تكاليف الاضمحلال إلى ٤,٣ مليار جنيه مصحوبًا بتسجيل خسائر من العمليات غير المستمرة بقيمة ٤٣٤,١ مليون جنيه في نفس الفترة.

وفي هذا السياق أوضح أحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة القلعة، أن نتائج شركة القلعة تعكس مردود خطة التحولات الجارية بنموذج أعمال الشركة لإعادة هيكلة محفظة الاستثمارات مع تهيئة عدة استثمارات تابعة للاستفادة من نقلة مرتقبة خلال المرحلة المقبلة عبر توظيف المعطيات الاقتصادية الراهنة، وخاصة استثمارات الطاقة والتعدين والأسمنت والنقل والدعم اللوجستي التي نجحت بكفاءة في توظيف معالم الواقع الاقتصادي الجديد لتعظيم العائد الاستثماري للمساهمين، وهو ما أثمر عن نمو الإيرادات المجمعة بنسبة سنوية ٢٢% لتسجل ٩,٣ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧.

وتابع هيكل أن الإدارة تتطلع إلى استكمال وتشغيل مشروع الشركة المصرية للتكرير وفقاً للإطار الزمني المستهدف، حيث توصلت القلعة إلى اتفاق إعادة هيكلة مع جميع الأطراف ذات العلاقة بما في ذلك جهات التمويل والشركاء الاستثماريين والمساهمين وشركات المقاولات العاملة بالمشروع. وأضاف أن القلعة تدرس حالياً زيادة حصتها غير المباشرة في الشركة المصرية للتكرير تأكيداً لقناعتها الراسخة بالأبعاد الاستراتيجية للمشروع، ليس فقط على نتائج وأعمال شركة القلعة ولكن أيضاً على مسيرة التنمية الاقتصادية في مصر.

وبلغت الأرباح التشغيلية الأرباح التشغيلية قبل خصم الضرائب والفوائد والإهلاك والاستهلاك ٧٦٩,١ مليون جنيه خلال عام ٢٠١٧، وهو نمو سنوي بمعدل ٥٦% في ضوء ارتفاع المساهمة الإيجابية لقطاعات التعدين والأسمنت والأغذية. ومن جانب آخر بلغت تكلفة الاضمحلال ٤,٣ مليار جنيه خلال عام ٢٠١٧، حيث يعكس ذلك تسجيل تكاليف اضمحلال بقيمة ٣,٢ مليار جنيه عن التزامات شركة أفريكا ريل وايز، والتي أدت أيضاً إلى تسجيل ٢٢٤ مليون جنيه ببند الخسائر من العمليات غير المستمرة. ولا تتوقع الإدارة أن تشهد الفترة القادمة أية اضمحلات ضخمة أخرى.

وخلال الربع الأخير من ٢٠١٧ بلغت الإيرادات ٢,٥ مليار جنيه بزيادة سنوية ٢%، في حين تكبدت الشركة صافي خسائر بقيمة ١,٣ مليار جنيه نظرًا لارتفاع تكاليف الاضمحلال وكذلك مصروفات الفوائد البنكية خلال نفس الفترة.

ومن جانبه لفت هشام الخازندار الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة، أن سياسات الإصلاح الاقتصادي الشجاعة في مصر، ولا سيما تعويم الجنيه، كان لها مردود إيجابي على صناعات مصرية عديدة، حيث أصبحت أكثر قدرة على تحقيق نقلة إيجابية بنتائجها المالية عبر الاستفادة من المعطيات الاقتصادية الجديدة.

وقال الخازندار أن هذه المستجدات الإيجابية تدعم رؤية شركة القلعة، وتؤكد قناعتها بأن عام ٢٠١٧ كان نقطة فاصلة بمسيرة نمو الشركة، مشيراً إلى أن الفترة المقبلة ستشهد تحسناً ملحوظاً بالنتائج المالية لشركة القلعة مع انتقالها للربحية خلال عام ٢٠١٩ بالتزامن مع افتتاح وتشغيل مشروع الشركة المصرية للتكرير. وأكد الخازندار أن الإدارة تعتزم مواصلة خططها لإعادة هيكلة محفظة الاستثمارات التابعة سواء من خلال بيع الأصول أو عبر الطروحات العامة لأسهم بعض الشركات التابعة، وذلك في ضوء قيام الشركة مؤخراً بإتمام عملية التخارج من شركة داييس للملابس الجاهزة ضمن طرح العام والخاص لأسهم الشركة في السوق الثانوي بالبورصة المصرية، بالإضافة إلى بيع حصتها بشركة دجلفا التابعة لأسيك للأسمنت في الجزائر، فضلاً عن توقيع اتفاقية تخارج من مشروع ديزاينبوليس مول عبر بيع حصتها بشركة بنين للتنمية والتجارة في أبريل ٢٠١٨.

يمكن تحميل القوائم المالية لشركة القلعة ومتابعة أداء الشركة والنتائج المالية المجمعة، بالإضافة إلى الإيضاحات المتممة وتحليلات الإدارة لأحداث ونتائج الفترة المالية المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠١٧ عبر زيارة الموقع الإلكتروني ir.qalaaholdings.com.

— نهاية البيان —

يمكنكم مطالعة المجموعة الكاملة من البيانات الإخبارية الصادرة عن شركة القلعة من خلال أجهزة الكمبيوتر والتابلت وكذلك الهواتف الذكية عبر زيارة هذا الرابط: qalaaholdings.com/newsroom

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمت، والأغذية، والنقل والدعم اللوجستي، والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

البيانات المستقبلية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقديرية وأراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "بلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشعر"، "يقدر"، "ينوي"، "يوصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

للاستعلام والتواصل

/أغادة حمودة

رئيس قطاع التسويق والاستدامة

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

تويتر: @qalaaholdings